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Azərbaycan rəhbərliyi hər zaman 
olduğu kimi, bu gün də yerli isteh-
salı artırmağa və idxaldan asılılığı 
azaltmağa güclü önəm verir. Bu 
məqsədlə aqrar sektorun  inkişafında 
əsaslı dönüş yaradılır. Prezident 

İlham Əliyevin tapşırığı ilə ölkəmizdə 
ərzaq ehtiyatının yaradılması ilə 
bağlı çox ciddi addımlar atılır. Bu-
nun sayəsində gərginlik proqnozları 
minimum səviyyədədir. Taxıla gəlincə, 
əgər Rusiyadan idxal dayandırılsa, 
Azərbaycan üçün seçim alterna-
tivi kimi Qazaxıstan var. Nikbinlik 
yaradan bir amil də budur ki, fevral 
ayında prezidentlər İlham Əliyev və 
Vladimir Putin tərəfindən müttəfiqlik 
münasibətləri haqqında saziş imza-
landıqdan sonra Moskva Bakını bit-
kiçilik məhsulları, ilk növbədə, taxılla 
təmin etməyi öhdəsinə götürüb. Bir 
sözlə, bu məsələ ilə bağlı ölkəmizdə 
problem yaşanması ehtimalı azdır. 
Üstəlik, Azərbaycanın özünün bir 
neçə aylıq taxıl ehtiyatı da var. 

Təhlilçilər onu da vurğulayırlar ki, 
dünya bazarında ixrac baxımından 
Avstraliya, ABŞ, Kanada kimi ölkələr 
də hegemondur. Oradan da taxıl 
alına bilər, amma, təbii ki, qiymətlər 
bir qədər baha olar. Bir sözlə, 
Azərbaycan hökuməti bütün “risk”ləri 
nəzərə alır.

Qeyd edək ki, ötən payız 
ölkəmizdə 1 milyon 15 min 685 
hektar sahədə taxıl əkilib. Bunun 60 
faizə yaxını buğda, 40 faizə yaxını 
arpadır. Dövlət tərəfindən fermerlərə 
istehsalın bütün mərhələlərində, o 
cümlədən, güzəştli şərtlərlə texnika-
nın alınmasında dəstək və ya subsi-
diyalar verilib. Hazırda intensiv biçin 
aparılır. Əgər məhsuldarlıq yüksək 
(50-60 sentner) olarsa, biz özümüzün 
buğdaya olan tələbatımızı 100 faiz 
ödəyə bilərik. Heç olmasa, 3-cü sinif 
keyfiyyətli buğda istehsalı baş tutsa, 
bu, Azərbaycanın ərzaq buğdasına 
olan tələbatının yarıdan çoxunu təmin 
edə bilər. Məhsuldarlığın həcmi üzrə 
cari vəziyyətin, bu baxımdan, nikbinlik 
doğurması müsbət haldır.

Dünyada isə taxıl probleminin 
yaşanması aşkar faktdır. May ayında 
G7 üzvləri (ən çox inkişaf etmiş 
iqtisadiyyata malik 7 dövlət) Ukray-
na – Rusiya müharibəsinin yoxsul 
ölkələri təhdid edən qlobal ərzaq və 
enerji böhranına səbəb olduğuna 
diqqət çəkərək Ukrayna anbarların-
dakı təxminən 40 milyon ton taxılın 
ixracı üçün təcili həll yolunun tapıl-
malı olduğu barədə xəbərdarlıq edib. 
Almaniya, ABŞ, Böyük Britaniya, 
Kanada, Fransa, İtaliya və Yaponiya 
xarici işlər nazirləri, eləcə də Avropa 
İttifaqının (Aİ) xüsusi nümayəndəsinin 
Almaniyanın Şlezviq Holşteyn 
əyalətindəki Vanqels şəhərində 3 
günlük görüşündən sonra yayılan 

birgə bəyanatda müharibənin səbəb 
olduğu qlobal qida qıtlığını aradan 
qaldırmaq və zəruri addımlar atmağın 
vacibliyi vurğulanıb. 

Bu arada, dünən İstambulda 
BMT-nin vasitəçiliyi ilə Ukrayna və 

Rusiya arasında danışıqların növbəti 
mərhələsi başlanıb. Gündəliyin 
başlıca mövzusu limanlarda qalmış 
Ukrayna taxılının ixracıdır. Ümid var 
ki, danışıqlar ölü nöqtədən tərpənsin. 
İyulun əvvəlinə Ukraynada 22 milyon 
ton taxıl bloklanıb. İndiyə qədər bu 
ölkə taxılının 30 faizini Avropaya, 30 
faizini Şimali Afrikaya və 40 faizini 
Asiyaya satırdı. BMT-nin Ümumdün-
ya Ərzaq Proqramının əməkdaşları 
bildirirlər ki, əgər Qara dəniz yaxın 
vaxtlarda blokadadan çıxarılmasa, 
bu, dünya bazarının təminatını ciddi 
şəkildə pozacaq və ölkələrin bir ço-
xunda aclığa səbəb olacaq. Limanlar-
dan çıxarıla bilməyən ötənilki taxılın 
30 dərəcə istidə xarab olmasına əkin 
sahəsindəki çətinliklər də əlavə olu-
nur. Ukraynada müharibə səbəbindən 
buradakı dənli bitkilərin dörddə-biri 
yararsız hala düşüb.

Bildiyimiz kimi, hələ mart ayın-
da ən böyük taxıl ixracatçılarından 
sayılan Rusiya Avrasiya İqtisadi 
İttifaqına daxil olan ölkələrə taxıl 
ixacına məhdudiyyət qoyub. Şimal 
qonşumuz Belarus, Ermənistan, Qa-
zaxıstan və Qırğızıstana taxıl ixracı 
məhdudiyyətini “”daxili bazarı qoru-
maq” niyyəti ilə izah edib. Həm də 
Rusiya istəmirdi ki, onun istehsal etdi-
yi buğdanı bu ölkələr nisbətən aşağı 
qiymətə alıb, ixrac etsinlər. Odur ki, 
ixrac rüsumlarını daha da artırmağı 
hədəfləyirdi. Başqa sözlə, Rusiya-
dan un və un məmulatları rublla, bir 
qədər baha qiymətə alındığı təqdirdə 
məhdudiyyətlər heçə enir. Əsasən 
Rusiyadan taxıl alan Azərbaycan bu 
qurumun üzvü olmadığı üçün birbaşa 
idxal məhdudiyyəti ilə üzləşməyib. 
Ancaq bəzi təhlilçilər Rusiyaya tətbiq 
olunan genişmiqyaslı sanksiyalar-
dan sonra bunun daim belə davam 

edəcəyini də düşünməkdə çətinlik 
çəkirlər. 

Bəli, dünyanın informasiya sayt-
larında yayılan məlumatlar arasında 
taxıl mövzusu öncül yer tutur. Dünya 
mediasında Ukrayna taxılının dünya 
bazarına çıxarılmamasının yarada 
biləcəyi müşküllərdən bəhs edilir. 
Əsasən də Afrika ölkələrinin aclıqla 
üzləşəcəyi deyilir. Ötən ay yazılırdı 
ki, guya, Rusiya Prezidenti Vladimir 
Putin Ukrayna taxılının dünya bazar-
larına daşınmasına mane olmadığını 
iddia edib. Halbuki, taxılı ixrac etmək 
üçün Ukraynanın dəniz limanlarından 
çıxış elə də asan deyil. Rusiyanın 
hərbi gəmiləri Ukrayna limanlarını 
yaxın məsafədən nəzarətdə saxla-
yırlar. Bu limanlardan gəmilər çıxsa, 
Rusiyanın hərbi gəmiləri tərəfindən 

saxlanıla bilər. 
Başqa bir xəbərdə bildirilir ki, 

ötən çərşənbə günü Ukrayna taxılını 
daşıyan Rusiya gəmisinin Türkiyə 
limanını tərk etməsi ilə bağlı Ukrayna 
Xarici İşlər Nazirliyi məlumat yayıb. 
Həmin məlumata görə, Rusiya bay-
rağı altında “Jibek Joli” yük gəmisinin 
Türkiyənin Şimal – Qərb limanı Kara-
sudan çıxması məyusedici fakt sayılır. 
Bildirilir ki, gəmidə işğal olunmuş 
Berdyanskdan oğurlanmış taxıl olub. 
Gəminin və yükün həbsi üçün Türkiyə 
tərəfinə sorğu göndərilib. Türkiyənin 
isə Rusiya, Ukrayna və BMT rəsmiləri 
ilə apardığı danışıqlar nəticəsində 
“taxıl dəhlizi”nin işə salınması ilə bağlı 
yol xəritəsi hazırlanıb. Məqsəd Ukray-
nanın ixrac üçün nəzərdə tutulan 20 
milyon ton taxılının dünya bazarlarına 
çatdırılmasıdır. Bu arada beynəlxalq 
təşkilatlar Dehliyə müraciət edərək, 
Hindistanın da taxıl ixracatına başla-
masını istəyiblər. 

Ayrıca olaraq Misir də Hindistana 
müraciət edərək bu ölkədən 500 min 
ton taxılın idxalına çalışır. Dünyanın 
ən böyük taxıl alıcılarından olan Misir 
hər il müxtəlif ölkələrdən 11-13 milyon 
ton taxıl idxal edir. Əsas idxalçıları 
da Rusiya, Ukrayna və Hindistandır. 
Birinci ikisiylə problemlər olduğun-
dan, Misir Hindistandan daha çox 
taxıl almağa ümidlidir. Dehli isə öz 
növbəsində ölkədə quraqlıq oldu-
ğunu arqument gətirərək, birinci 
növbədə yerli ehtiyacları ödəməkdə, 
öz ölkəsinin 1 milyard 300 milyon-
luq əhalisini taxılla təmin etməkdə 
qərarlıdır. Halbuki, Hindistan bu il 
üçün ən azı 23 ölkəyə taxıl ixracı 
planlaşdırırdı.

Digər bir məlumata görə,  Vladimir 
Putin Ukrayna dəniz limanlarının 

mühasirəsindən imtina etmək əvəzinə 
təklif edib ki, bu ölkə öz taxılını Be-
larus üzərindən ixrac etsin. Putinin 
ikinci təklifi isə odur ki, Ukrayna öz 
limanlarına yaxın əraziləri dəniz 
minalarından təmizləsin. Kiyev çətin 
ki, buna razılaşar. Çünki Kremlə 
etibar etmir, dəniz limanlarının ətrafı 
 minalardan təmizlənsə, Rusiyanın 
hərbi gəmiləri Ukraynanın liman 
şəhələrinə, o cümlədən, Odessaya 
hücuma keçə bilər.

Rusiyalı bədnam təbliğatçı Mar-
qarita Simonyan isə digər bədnam 
təbliğatçı Vladimir Solovyovun 
verilişində deyib ki, Ukrayna taxılını 
yalnız özlərini yaxşı aparan ölkələr 
alacaq(?!) və Xerson aqrar rayonun-
da artıq yetişən taxılı Rusiya dünya 
ilə paylaşa bilər. Xislətinə xas olaraq, 

növbəti dəfə qıcıq yaratmaq istəyən 
erməni jurnalist bu barədə bildirib: 
“Kiməsə sata bilərik, kiməsə sadəcə 
kömək edə bilərik. Biz bunu edə 
bilərik, çünki bu il quraqlıq olan Hin-
distan və ABŞ-dan fərqli olaraq bizdə 
hər şey yaxşıdır, quraqlıq olmayıb”. 
Marqo heç öz Ermənistanını düşün-
mür. Axı, bizim əzəli torpaqlarımız 
işğaldan azad olunana qədər nankor 
qonşularımızın taxıla tələbatının 50 
faizi Qarabağın hesabına ödənirdi. 
Rusiya da onlara bol sədəqə verirdi. 
İndi isə nə Qarabağ torpaqları onların 
əlindədir, nə də Rusiya əl tutmaq 
halındadır.

Xəbərlərdən bəlli olub ki, Rusi-
yadan sonra Qazaxıstan da buğda 
ixracatına qadağa tətbiq etdi. Mərkəzi 
Asiya ölkəsi bunu qlobal qıtlıq 
təhlükəsi ilə əlaqələndirir. Hər il xaricə 
1 milyard 137 milyon dollarlıq buğ-
da satan Qazaxıstan dünyada 9-cu 
böyük ixracatçıdır. Bundan əvvəl də, 
8 milyard dollarlıq ixracatı ilə dünyada 
xaricə ən çox buğda satan Rusiya və 
eləcə də 3,5 milyard dollar eksport 
ilə ilk beşliyə daxil olan Ukrayna da 
satışı dayandırmışdı. Göründüyü 
kimi, dünyada ən çox buğda ixrac 
edən ilk onluq ölkəsindən 3-ü xaricə 
satışı tamamilə dayandırıb, bir sıra 
digər ölkələrdə isə məhdudiyyətlər 
tətbiq olunur.

Yeri gəlmişkən, hazırda yalnız 
Çində böyük ərzaq ehtiyatlı var. 
Hətta orada mövcud buğda ehtiyat-
ları bir il yarımlıq tələbatı ödəməyə 
kifayət edəcək qədərdir. Çin dünya 
taxıl ehtiyatının yarısından çoxunu 
özündə cəmləşdirib. Bu isə dünyada 
qiymətlərin kəskin artmasına və daha 
çox ölkənin qıtlıqla üz-üzə qalmasına 
səbəb olur. 

Narahatlıq yaradan fakt budur ki, 
tədarükdə problem olduğu üçün dün-
yada buğdanın qiyməti bahalaşır. Bu 
səbəbdən əgər 2019-cu ildə buğda-
nın tonu 170-190 dollar arası idisə, bu 
gün 400-450 dollar arasında dəyişir. 
Üstəlik, məlumata görə, bu il buğda 
istehsalı azalacaq. Gübrənin qiyməti 
bahalaşdığı üçün əksər ölkələrdə 
istehsal xərcləri də artacaq. 

Belə məlum olur ki, yaxın 
perspektivdə buğdanın dünya 
bazar qiyməti azalmayacaq. Lakin 
Azərbaycan bu problemləri elə də 
kəskin hiss etməyəcək durumdadır.

Əli NƏCƏFXANLI, 
“Xalq qəzeti”nin  

bölgə müxbiri

Dünya ərzaq çatışmazlığı ilə üz-üzədir 
Azərbaycan isə bu böhranı yaşamamaq üçün ehtiyat tədbirləri görür

Ölkədə taxıl biçini 
uğurla davam edir 

Əlbəttə, bu göstəricilərin 
əldə olunması, ilk növbədə, ölkə 
 Prezidentinin sözügedən sahəyə 
diqqəti və dövlət tərəfindən 
göstərilən dəstəklə bağlıdır. Belə 
ki, kənd təsərrüfatının subsidiya-
laşdırılması və vergilərdən azad 
olunması, texnika və gübrələrin 
güzəştli şərtlərlə verilməsi, lizinq 
xidmətlərinin təşkili, investisiyaların 
və ixracın təşviqi, lisenziyalaşdırma-
nın təkmilləşdirilməsi, yoxlamaların 
dayandırılması müddətinin uzadıl-
ması bunun bariz ifadəsidir.

Regionların inkişafını özündə 
ehtiva edən dövlət proqramlarının vaxtın-
da və yüksək səviyyədə icra olunması da 
Azərbaycanın ümumi iqtisadi gücünü artır-
maqla yanaşı, aqrar sahədə mövcud istehsal 
müəssisələrinin fəaliyyətinin güclənməsinə, 
yeni istehsal sahələrinin yaradılmasına, yerli 
resurslardan istifadənin səmərəsinin artı-
rılmasına, kənd təsərrüfatında islahatların 
sürətlənməsinə yol açıb. 

Yeri gəlmişkən, respublikada ilk dəfə 
aqrar sığortanın genişmiqyaslı tətbiqi 
üçün hüquqi baza formalaşıb. Milli Məclis 
tərəfindən “Aqrar sığorta haqqında” Qanun 
qəbul olunub, Nazirlər Kabineti Aqrar Sığorta 
Fondunun Nizamnaməsini və “Aqrar sığorta 
predmetinin tərkibini” təsdiqləyib. Bununla 
da Azərbaycanda aqrar sığorta mexanizmi 
Türkiyənin TARSİM modelinin təcrübəsi 
əsasında qurulmağa başlanıb. Xatırladaq ki, 
bu model dövlət-özəl sektor əməkdaşlığına 
əsaslanır.

Yeri gəlmişkən, onu da deyək ki, nü-
fuzlu beynəlxalq qurumların hesabatlarına 
əsasən son illər ərzində Azərbaycanın 
ərzaq təhlükəsizliyi göstəricisi əsaslı 
şəkildə yüksəlib. Bu baxımdan “The Eco-
nomist Group” tərəfindən hazırlanan “Qlo-
bal ərzaq təhlükəsizliyi indeksi”nə diqqət 
yetirmək kifayətdir. Bu hesabata əsasən, 
son 7 il ərzində Azərbaycanın ümumi ərzaq 
təhlükəsizliyi indeksində ardıcıl şəkildə 
yüksəlmə müşahidə olunub. Hesabata görə, 
bu yüksəliş göstərilən dövrdə 12,7 faiz bəndi 
təşkil edib.

Xatırladaq ki, respublikada ərzaq 
təhlükəsizliyi ilə əlaqədar ötən il ərzində kənd 
təsərrüfatı məhsulları istehsalçılarına dövlət 
tərəfindən maliyyə dəstəyi olaraq 455 milyon 
manat vəsait sərf edilib ki, bu da 2020-ci 
illə müqayisədə 13 faiz çoxdur. Sahibkarlı-
ğın İnkişafı Fondu tərəfindən aqrar sektora 
yönəldilən güzəştli kreditlərin 59 faiz qeydə 
alınması da məsələnin daim diqqətdə saxla-
nılmasından xəbər verir.

Bu, Kənd Təsərrüfatı Nazirliyi tərəfindən 
taxıl, buğda və arpa yığımının açıqlanan 
həcmləri ilə bağlı göstəricilərdən də aydın 
görünür. 

Xatırladaq ki, hazırda sahələrdən 1 milyon 
700 min ton taxıl, 793 min ton buğda, 910 
min ton arpa yığılıb.

Kənd Təsərrüfatı Nazirliyinin şöbə müdiri 
İmran Cümşüdovun sözlərinə görə, taxılçılıq 
kənd təsərrüfatının ərzaq təhlükəsizliyi baxı-
mından vacib sahəsidir: “Ölkədə hazırda taxıl 
biçini davam edir, cari ilin məhsulu üçün 1 
milyon hektardan çox sahədə taxıl əkini apa-
rılıb, bunların 600 min hektara yaxın buğda, 
400 min hektara yaxın isə arpa əkinləri təşkil 
edir. Hazırda biçin davam edir, demək olar ki, 
ümumi taxıl sahəsində təxminən 58 faizində 
biçin aparılıb, 570 min hektar biçilib, 1 milyon 
700 min ton məhsul istehsal edilib, taxıldan 
orta məhsuldarlıq 29,9 sentner təşkil edir”.

Bununla yanaşı, 250 min hektar sahədə 
buğda biçini aparılıb. Ümumi biçiləcək sahə 
isə 570 min hektardır. Ümumilikdə, buğda 
sahələrinin 44 faizində biçin başa çatıb və 
793 min ton məhsul istehsal edilib. Buğdanın 
məhsuldarlığı 31,9 sentner təşkil edir. Bu, 
göstərir ki, tarlada məhsul boldur.

Onu da qeyd edək ki, ölkə üzrə 394 min 
hektar ərazidə arpa əkinləri aparılıb. Artıq 
həmin ərazilərin 81 faizi biçilib. Hektardan 
məhsuldarlıq 28,4 sentner təşkil edir, 910 min 
ton arpa məhsulu biçilib və tədarük edilib.

Azərbaycan ailələri üçün çörək əsas 
istehlak məhsullarından biri olmaqla yana-
şı, mətbəxdə xüsusi paya malikdir. Rəsmi 
statistikaya görə, respublikamızın illik buğda 
tələbatı 3,5 milyon tondur. Azərbaycanda 
buğdaya olan bu tələbin 40 faizi, yəni 1 
milyon tondan çox hissəsi idxal hesabına 
ödənilir. 

Azərbaycan buğda ilə bağlı ehtiyatları-
nı ötən ilin sonu və bu ilin əvvəli daha da 
artırmağı qarşıya mühüm vəzifə kimi qoyub. 
Məhz bunun nəticəsidir ki, təkcə cari ilin 
yanvar ayında respublikada buğda idxalında 
4 dəfə artım qeydə alınıb. Preventiv olaraq, 
Azərbaycan strateji məhsullar ehtiyatlarını da 
artıraraq, dünya bazarındakı potensial qıtlığa 
reaksiya verməyə çalışıb. Ancaq ixracata 
qadağalar Azərbaycanın buğda idxalına 
da təsir edib. Belə ki, cari ilin ilk 4 ayında 
Azərbaycana 105 milyon 270 min dollar 
dəyərində 308 min 43 ton buğda idxal olu-
nub. Keçən ilin müvafiq dövrü ilə müqayisədə 

buğda idxalının həcmi 15,7 faiz azalıb. Bir ton 
buğdanın idxal qiyməti (orta statistik dəyəri) 
ötən ilin ilk 4 ayında 254,5 dollar idisə, cari 
ilin sözügedən dövrü üçün 341,7 dollar təşkil 
edib. İdxal olunan buğdanın qiyməti 34,2 faiz 
artıb. 

Dünya bazarındakı qeyri-müəyyənlik 
ərzaq ehtiyatlarının daha da artırılmasını 
prioritetləşdirir. Təbii ki, ən uyğun yol idxal-
dan asılılığın aradan qaldırılmasıdır. Ötən il 
ərzində respublikada 595 min hektar ərazidə 
buğda əkilib. Praktik olaraq əkin sahələrinin 
38 faizi buğda əkini üçün istifadə edilir. 
İllik buğda istehsalı isə 1,9 milyon tondur. 
İşğaldan azad olunan ərazilərimizin də buğda 
istehsalına xüsusi töhfə verəcəyi gözlənilir.

Dünyada qiymət artımları fonunda idxal 
inflyasiyası qaçılmazdır. Bununla belə, 
növbəti dövrlərdə qiymətin necə dəyişməsinin 
beynəlxalq bazardakı dəyişikliklərdən birbaşa 
asılı olacağı gözlənilir. Nazirlər Kabineti 
digər alternativ mənbələri təşviq etməklə, o 
cümlədən yeni güzəşt mexanizmləri ilə ərzaq 
məhsullarına tələbin ödənilməsində sabitliyi 
qoruyub saxlamağa çalışır. Ukraynadakı 
müharibənin dünya bazarında yaratdığı qeyri-
müəyyənlik isə dərinləşməkdə davam edir.

V.BAYRAMOV, 
“Xalq qəzeti”

Son illər Azərbaycanda kənd təsərrüfatı məhsullarının istehsal həcmi 
əhəmiyyətli dərəcədə artıb. Bununla da əhalinin ərzaq təhlükəsizliyi problemi 
demək olar ki, həllini tapıb. Hazırda ölkə vətəndaşlarının ərzaq və qidaya olan 
tələbatının əksər hissəsinin yerli istehsal hesabına ödənilməsi reallaşıb. Aqrar 
sahədə həyata keçirilən islahatlar və görülən tədbirlər barədə danışarkən, 
qeyd edək ki, lizinq fəaliyyətinin genişləndirilməsi nəticəsində bazarda artıq 
azad və rəqabətli şərait formalaşıb. Belə ki, texnikaya tətbiq olunan güzəştlər 
bütün özəl şirkətlərə aid edilib. Ötən il fermerlərə satılan 4117 texnikanın, 
təxminən, 3 mini özəl şirkətlər tərəfindən fermerlərə satılıb. Kənd Təsərrüfatı 
Nazirliyi öz fəaliyyətini fermerlərə yaxınlıq prinsipi əsasında qurub və bütün 
rayonlarda dövlət aqrar inkişaf mərkəzləri artıq formalaşdırılıb. Bu mərkəzlərdə 
fermerlərə “bir pəncərə” prinsipinə uyğun 60-a yaxın xidmətin göstərilməsinə 
başlanılıb.

H azırda dünya ölkələri ərzaq qıtlığının yaranması 
ehtimalı haqqında ciddi düşünürlər. Qlobal miqyasda 
ərzaq qiymətləri sürətlə artır. Məsələnin kökündə 

taxıl ehtiyatlarının kəskin azalması dayanıb. Təkcə buğda 
ehtiyatları son 14 il ərzində ən aşağı səviyyəyə enib. Bu isə 
beynəlxalq ticarət balansının dəyişməsinə, buğda qiymətlərinə 
yüksək təzyiq göstərilməsinin davam etməsinə, hətta çörək 
zavodlarından tutmuş bütün digər taxıl tədarükçülərinə qədər 
bir çox qida məhsulları istehsalçılarının da xərclərinin artmasına 
səbəb ola bilər. 

Mingəçevirdəki səyyar görüşdə 
əsas məsələ qışa hazırlıq oldu

İcra hakimiyyətinin başçısı görüşə 
gələn sakinləri salamladıqdan 
sonra Azərbaycan Prezidenti İlham 
Əliyevin rəhbərliyi ilə ölkəmizdə və 
o cümlədən Mingəçevirdə aparılan 
abadlıq, quruculuq işlərindən bəhs 
etdi. 44 günlük Zəfər tariximizdən 
sonra Qarabağ və Şərqi Zəngəzur 
bölgəsində həyata keçirilən abadlıq 
işlərindən fərəh hissi ilə söz açdı. 
Həmin ərazilərdə ən müasir stan-
dartlara cavab verən layihələrin 
uğurla həyata keçirildiyini önə çəkdi. 
Bununla yanaşı Mingəçevirdə uğurla 
davam edən abadlıq işlərini diqqətə 
çatdırdı. Cənab Prezidentin tapşırıq 
və tövsiyyələrinə əsasən sakinlərin 
istirahətlərinin təşkilinə, onların 
məmnunluğunun artırılmasına önəm 
verildiyini nəzərə çatdırdı. Bu işdə 
sakinlərlə keçirilən səyyar görüşlərin 
mühüm əhəmiyyət kəsb etdiyini 
vurğuladı. 

Sonra sakinlərdən təqaüdçü 
müəllim Mirzə Abbasov, Heydər 
Əliyev prospekti 70\1 nömrəli bina-
nın sakini Şahlar Əsgərov, həmin 
prospektin 76\1 nömrəli binasında 

yaşayan Yeganə Mirzəyeva, həmin 
prospektin 72 nömrəli binasının 
sakini Şölə Məmmədova, Nizami 
küçəsindəki 12 və 14 nömrəli bi-
naların sakinləri Sevil Abdullayeva 
və Elmira Mirzəyeva çıxış edərək 
onlara göstərilən diqqət və qayğı-
ya görə ölkə rəhbəri cənab İlham 
Əliyevə, şəhər icra hakimiyyətinə 
minnətdarlıqlarını bildirdilər və qarşı-
laşdıqları problemləri diqqətə çatdır-
dılar. Qeyd etdilər ki, əsas problem 
istilik sisteminin olmamasıdır. Dedilər 
ki, qış aylarında binalarda istiliyin 
olmaması sakinləri çətin vəziyyətə sa-
lır. O, cümlədən, aztəminatlı ailələrə 
dəstək verilməsinə, işsizliyin aradan 
qaldırılmasına ehtiyac duyulğuğunu 
vurğuladılar. Yaşayış binalarında 
əsaslı təmirə başlanılması da vacib 
sayıldı. 

Şəhər İcra Hakimiyyətinin baş-
çısı qaldırılan bütün məsələləri 
diqqətlə dinlədikdən sonra görüşdə 
iştirak edən icra hakimiyyəti başçısı 
aparatının məsul şəxslərinə, idarə, 
müəssisə, təşkilat rəhbərlərinə mü-
vafiq tapşırıqlarını verdi, məsələnin 
yerindəcə həll olunmasını tapşırdı. 
Yekun olaraq sakinləri əmin etdi ki, 
qaldırılan hər bir məsələ nəzarətə 
götürüləcək və vaxtında həllini tapa-
caqdır. 

İlqar HƏSƏNOV, 
“Xalq qəzeti”nin  

bölgə müxbiri

Şəhər İcra Hakimiyyətinin başçısı İlham İsmayılovun 
sakinlərlə növbəti səyyar görüşü 4 nömrəli mənzil-istismar 
idarəsinin ərazisində – Heydər Əliyev prospektinin 70\1, 
72, 76\1, Nizami küçəsi 12, 14 və digər yaşayış binalarının 
sakinləri ilə oldu. Qeyd edək ki, bu yaşayış binaları əsasən 
1960-70-ci illərdə istifadəyə verilib. Yəni əhalinin daha sıx 
yaşadığı ərazilərdir. Buna baxmayaraq indi orada səliqə 
sahman, yaşıllıq diqqəti cəlb edir. 
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